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Készült: Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szécsény 

Városháza, Szécsényi Tamás termében tartott, 2015. június 15-i  
rendkívüli üléséről 
  

Jelen vannak: Stayer László polgármester 
 5 települési képviselő: 
 Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester, Antal Ferenc, Borda 

Tamás, Makovinyi Sándor, Smelkó István 
 Dr. Bagó József jegyző  
 Rajkó Győzőné Pénzügyi és Vagyonkezelői Osztály osztályvezetője 
 Klagyivik Mária jegyzőkönyvvezető 
 

Stayer László polgármester 

Tisztelettel köszönti a jelenlévőket. Megállapítja, hogy a képviselő-testület a megjelent 
6 fővel határozatképes, és az ülést megnyitja (1400 órakor). Borik Albert, Dr. 
Serfőzőné dr. Fábián Erzsébet és Varga Béla képviselők igazoltan vannak távol. A 
rendkívüli ülés összehívását határidős döntések meghozatala indokolta. Köszöni 
képviselőtársainak, hogy ilyen rövid idő alatt is megoldották, hogy az ülésen részt 
tudjanak venni. Javaslatot tesz a napirendre a meghívó szerint, és kéri, hogy aki 
elfogadja, igennel és kézfenntartással jelezze. 
 
A képviselő-testület az alábbi napirend tárgyalását egyhangúlag elfogadta. 
 
Napirend: 

1. Előterjesztés köznevelési intézmény működtetésére vonatkozó nyilatkozat és 
kérelem benyújtásáról 

2.  Előterjesztés úthasználati megállapodás megkötéséről 
 
 
1. Előterjesztés köznevelési intézmény működtetésére vonatkozó nyilatkozat és 

kérelem benyújtásáról 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
Előterjesztő: Stayer László polgármester 

 

Stayer László polgármester 

Az állami intézményfenntartó központ által fenntartott II. Rákóczi Ferenc Általános 
Iskola, Gimnázium és Szakközépiskola köznevelési intézmény feladatainak ellátását 
szolgáló ingó és ingatlan vagyon működtetését eddig önkormányzatunk látta el. 
Először a működtetés átadásáról döntött a testület 2012. novemberében. A döntés után 
a tárcaközi bizottság javaslata alapján az oktatásért felelős miniszter, a helyi 
önkormányzatokért felelős miniszter egyetértésével, a 2013-as évre havi 7.108 E Ft 
hozzájárulási kötelezettséget állapított meg önkormányzatunknak, ezért a korábbi 
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döntést visszavonva vállaltuk a működtetést, hiszen éves szinten 85.296 E Ft 
hozzájárulás kellett volna megfizetni, ehhez képest az idei évi költségvetésünkben 
35.692 E Ft-ot terveztünk erre a célra. A jogszabályok 2015. június 15. napjáig teszik 
lehetővé a települési önkormányzatok számára a kérelem benyújtását arra 
vonatkozóan, ha ezt a működtetést nem képesek vállalni. Az adatszolgáltatást az Ebr42 
rendszerben kell rögzíteni, ami nyilatkozat formájában történik, és minden érintett 
önkormányzat számára kötelező. 
Most sem látjuk, ahogy korábban sem tudtuk, hogyha ezt a működtetést átadnánk, 
milyen fizetési kötelezettséget állapítanának meg, de azt javasolja, hogy mint legutóbb 
is történt, döntsön most a képviselő-testület a működtetés átadásáról, és ha ez nagyobb 
hozzájárulási kötelezettséggel járna, mint a mostani takarékos elveken történő 
működtetés, a hozzájárulás havi összegének ismeretében a képviselő-testület még 
dönthet az eddigi működtetés mellett. Amennyiben az épület szigetelésen javítani 
tudunk, akkor a fűtési költségek tovább csökkenthetők. Egyeztetett az igazgató úrral és 
a tankerületi vezetővel is, és az a vonal látszik, hogy a gimnáziumi oktatás az 
osztályok kifutó rendszerével megszűnik, és csak nyolcosztályos általános iskolaként 
fog működni, így a létszámhoz megfelelő épületet célszerű csak átadnunk a KLIK 
részére, ami szintén kisebb hozzájárulást igényelhet. Kérdezi képviselőtársait, hogy 
van-e valakinek kérdése, véleménye. 

Antal Ferenc képviselő 

Véleményét a képviselő-testület ismeri az oktatási rendszerről, ezért az előterjesztést 
nem fogja megszavazni. 

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

Most a működtetés átadásáról kell döntést hozni a képviselő-testületnek. 

Smelkó István képviselő, az Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság elnöke 

Az előterjesztésben a zeneiskoláról is szó van, kérdése, azt lehet tudni, hogy arra 
mennyit fizet az önkormányzat.  

Rajkó Győzőné Pénzügyi és Vagyonkezelői Osztály osztályvezetője 

2014-ben 2.412 E Ft-ot fizettünk a zeneiskolára, ez csak azt a rezsiköltséget jelenti, 
amit a Közművelődési Kft. vezetője alapterület arányosan megállapított a 
rezsiköltségek százalékában, viszont 798 ezer forint bevételünk származik, mert a 
jogszabály alapján a befizetett tandíjak 30 %-át, egy évben kétszer, átutalják 
önkormányzatunk számára, tehát az önkormányzati hozzájárulás mértéke 1.614 E Ft.  
A 2015. évi költségvetésben 2.400 E Ft-ot terveztünk erre a célra. 

Stayer László polgármester 

Mivel több hozzászóló nem jelentkezett, az előterjesztésben megfogalmazott 
határozati javaslatot bocsátja szavazásra, és kéri, hogy aki elfogadja, igennel és 
kézfenntartással jelezze. 
 
A képviselő-testület a javaslatot elfogadva, 5 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett 
(ellenszavazat nélkül) az alábbi határozatot hozta: 
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Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
146/2015.(VI.15.) határozata 

 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete megtárgyalta a 
köznevelési intézmények 2015.09.01. napját követő működtetéséről 
szóló előterjesztést és megállapítja, hogy az illetékességi területén 
lévő, az állami intézményfenntartó központ által fenntartott 
köznevelési intézmény feladatainak ellátását szolgáló ingó és ingatlan 
vagyon működtetését nem képes vállalni. 
A képviselő-testület az alábbi szándéknyilatkozat aláírására jogosítja 
fel a polgármestert és a jegyzőt: 
„Szécsény Város Önkormányzata képviseletében nyilatkozom, hogy 
az Önkormányzat rendelkezésére álló saját és átengedett bevételek 
terhére, a saját tulajdonában álló – az állami intézményfenntartó 
központ által fenntartott köznevelési intézmények feladatainak 
ellátását szolgáló – ingó és ingatlan vagyon működtetését a helyi 
önkormányzati képviselők választása évét követő szeptember 1-jétől 
nem képes vállalni.” 
 

Határidő: 2015. június 15. 
Felelős: Stayer László polgármester 

Dr. Bagó József jegyző 
 
 
2.  Előterjesztés úthasználati megállapodás megkötéséről 

(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
Előterjesztő: Stayer László polgármester 

 

Stayer László polgármester 

Nagylóc Község Önkormányzata kérte, hogy a Lóci patakon megvalósult árvízcsúcs-
csökkentő zöldtározó megközelítésére szolgáló, 0165 hrsz alatt felvett, 26.998 m2 
területű, közút megnevezésű, önkormányzatunk tulajdonát képező ingatlanra 
biztosítunk átjárási és használati jogot. Amennyiben ez a tározó betölti funkcióját, 
akkor nemcsak Nagylóc, hanem Szécsény érdekeit is fogja szolgálni, hiszen egy-egy 
árvíz esetén a Nagylóc felől érkező vízmennyiséget fel tudja fogni és tárolni, ezzel 
városunk veszélyeztetettségét nagymértékben csökkenti. Javasolja a kérelem 
teljesítését. Kérdezi képviselőtársait, hogy van-e valakinek kérdése, véleménye. 

Antal Ferenc képviselő 

Kérdése, hogy a tervezett szécsényi tározó milyen ok miatt nem épült meg?  

Stayer László polgármester 

A tározók úgy voltak megtervezve, hogy egymástól függetlenül külön-külön is 
megépülhessenek, és 2010 elején volt arra lehetőség, hogy legalább az egyik 
megvalósulhasson, és az első ütemű a nagylóci volt.  
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Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

Nem nagyon érti, miért van erre szükség, miért kérik, hiszen a közút bárki számára 
használható.  

Smelkó István képviselő, az Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság elnöke 

Főleg, hogy a másik oldalon kell nekik odajárni, és ott is van út. 

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

Úgy véli, azért lehet, hogy két megközelíthetőséget kell biztosítani.  

Dr. Bagó József jegyző 

Amikor árvíz van, a felső utat nem lehet használni, csak ezen az úton lehet 
megközelíteni. Tájékoztatásul elmondja, hogy ez a megállapodás önmagában nem 
alkalmas arra, hogy a tulajdoni lapon bármilyen széljegyet bejegyezzenek. 

Stayer László polgármester 

Köszöni a tájékoztatást. Mivel több hozzászóló nem jelentkezett, az előterjesztésben 
megfogalmazott határozati javaslatot bocsátja szavazásra. Kéri, hogy aki elfogadja, 
igennel és kézfenntartással jelezze. 
 

A képviselő-testület a javaslatot elfogadva, 6 igen szavazattal (ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül) az alábbi határozatot hozta: 

 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
147/2015.(VI.15.) határozata 

 
Szécsény Város Képviselő-testülete a határozat mellékletét képező 
úthasználati megállapodást jóváhagyja, melyben Nagylóc Község 
Önkormányzata számára átjárási és használati jogot biztosít, az általa 
épített vízkár elhárítási célú zöldtározó megközelítése érdekében. 
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a megállapodás 
aláírására.  
 

Határidő: 2015. június 15. 
Felelős: polgármester 

147/2015.(VI.15.) határozat melléklete a jegyzőkönyv 1.sz.melléklete 
 

Stayer László polgármester 

Megköszöni mindenki munkáját, és a napirendek megtárgyalása után az ülést bezárja 
(1415 órakor).  
 
 
 

Stayer László 
polgármester 

Dr. Bagó József 
jegyző 
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Jegyzőkönyv 1.sz. melléklete  
a 147/2015.(VI.15.) határozat melléklete 

 
ÚTHASZNÁLATI MEGÁLLAPODÁS 

 
Amely létrejött egyrészről 
Szécsény Város Önkormányzata székhelye: 3170 Szécsény Rákóczi út 84 szám) 
Nyilvántartási szám: Képviseli: Stayer László Péter polgármester, statisztikai azonosító: 
15810458-8411-325-12, adóazonosító: 15810458-2-12), mint tulajdonos 
Másrészről, 
Nagylóc Község Önkormányzata (székhelye: 3175 Nagylóc Március 15-e tér 4 szám) 
képviseli Péter Gábor polgármester, statisztikai azonosító: 15451309-8411-321-12, 
adóazonosító: 15451309 2-12,), mint, úthasználó/jogosult között alulírott helyen és időben az 
alábbi feltételekkel 

1.) Szécsény Város Önkormányzata tulajdonát képezi a Szécsény külterületi az ingatlan-
nyilvántartásba a 0165 hrsz. alatt felvett 2 ha 6998 m2 területű, közút megnevezésű 
ingatlan. 

2.) Tulajdonos kijelenti, hogy az 1.) pontban megjelölt közútján Nagylóc Község 
Önkormányzata számára átjárási és használati jogot biztosít, az általa épített vízkár 
elhárítási célú zöldtározó megközelítése érdekében. 

3.) Felek kijelentik, hogy jelen megállapodást határozatlan időre - de legalább a fenntartási 
időszak végéig, kötik - és a használatért tulajdonos ellenszolgáltatást nem kér. Felek 
megállapodnak, hogy a fenntartási időszak végéig a szerződés egyik fél által sem 
mondható fel. 

4.) Úthasználó, mint jogosult kötelezettséget vállal arra, hogy az 1. pontban megjelölt 
ingatlant a rendeltetésének megfelelően használja, a használattal általa okozott károkat a 
tulajdonosnak megtéríti, vagy annak helyreállításáról a saját költségén gondoskodik.  

5.) Úthasználó tudomásul veszi, hogy az úttestre általa felvitt szennyeződésektől az 
útfelületet köteles megtisztítani, azon bárminemű változtatást csak a tulajdonos előzetes 
írásbeli jóváhagyásával, az útfelület rendeltetésére és használatára vonatkozó szabályok 
betartásával végezhet.  

6.) Felek kijelentik, hogy az 1.) pontban részletezett közút rendeltetésszerű használatra 
alkalmas azon a közúti forgalomra vonatkozó szabályok érvényesülnek. 

 Jelen megállapodást a szerződő Felek annak elolvasása után jóváhagyólag írják alá. 
Kijelentik, hogy a megállapodásban nem szabályozott kérdésekben a közúti közlekedésről 
szóló 1988. évi I,.tv.  és a  Ptk. valamint az Önkormányzat Képviselő-testületének e 
tárgykörben meghozott határozatai az irányadók. 

 
Szécsény, 2015. június15. 
 
Szécsény Város Önkormányzata                                              Nagylóc Község Önkormányzata 
Stayer László Péter polgármester                                                     Péter Gábor polgármester 
 
A szerződést ellenjegyzem, Szécsényben, 2015. június 15. napján 
 
ügyvéd 
 


